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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 19. december 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 121 (Alm. del) af 8. 
december 2017 stillet efter ønske fra Jesper Petersen (S)  

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse samtlige de gange, der har været foretaget justeringer af de 
statslige udgiftslofter siden Budgetlovens indførelse? Ministeren bedes i forlængel-
se heraf oplyse hvad der konkret har givet anledning til hver enkelt af disse juste-
ringer. 

 

Svar 

De 4-årige udgiftslofter kan løbende justeres administrativt, blandt andet ved æn-

dret udgifts- eller opgavefordeling, pris- og lønregulering og andre tekniske kor-

rektioner. Udgiftslofterne kan også ændres administrativt som følge af en ændret 

fordeling af udgifterne mellem stat, kommuner og regioner, fx i forbindelse med 

det årlige bloktilskudsaktstykke, samt som følge af diskretionære ændringer i skat-

teudgifter og ledighedsrelaterede udgifter.  
 
De administrative korrektioner indarbejdes i praksis i forbindelse med bevillings-
lovene, dvs. finanslovsforslaget, ændringsforslaget til finanslovsforslaget og til-
lægsbevillingsloven. Der er løbende foretaget administrative korrektioner af ud-
giftslofterne på bevillingslovene siden finanslovforslaget for 2014. 
 

I henhold til budgetlovens § 6 stk. 2 kan de gældende udgiftslofter i særlige tilfælde 

ændres ved fremsættelse af lovforslag, jf. også svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 118 

af 8. december 2017.  

 
Siden budgetlovens indførelse er udgiftslofterne korrigeret ved lov i forbindelse 
med Aftale om Vækstpakke 2014, folketingsvalget i 2015 samt i forlængelse af 
aftalen om en gradvis afskaffelse af PSO-afgiften. Der er desuden fremsat lov-
forslag om ændringer af udgiftslofterne i efteråret 2017 på baggrund af de indgåe-
de reformaftaler om boligbeskatning mv. 

 

Dokumentation for korrektionerne af udgiftslofterne kan findes på finansministe-

riets hjemmeside (www.fm.dk).  
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Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 
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